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Ministrul Agriculturii: S-ar putea ca, în noua Ordonanta, unele produse din anexa

sa dispara sau sa fie adaugate altele

Ministrul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale, Adrian Oros, a precizat luni ca unele produse incluse în anexa

referitoare la interdictiile privind exporturile pe durata starii de urgenta ar putea sa dispara, dar "s-ar

putea sa adaugam altele, în functie de evolutie". 

"Acum evaluam care sunt consecintele Ordonantei nr. 8, pentru ca noi am dorit si ne dorim, cum este normal, ca

orice Guvern, sa ne asiguram ca exista suficiente rezerve privind produsele agroalimentare de baza pentru

populatie. Nu stim cât va dura aceasta criza, care vor fi implicatiile asupra economiei si asupra agriculturii. Cel

putin în domeniul cerealelor si al produselor de baza vrem sa ne asiguram ca, pâna la noile recolte, sunt suficiente

stocuri atât la rezervele statului, cât si în stocurile marilor agenti economici. În fiecare zi analizam ceea ce se

întâmpla. S-ar putea ca în noua ordonanta unele produse de pe acea anexa sa dispara, s-ar putea sa adaugam altele,

în functie de evolutie. Cu siguranta cu aceasta decizie nu a fost una simpla. Ne-am gândit ca sunt si vor fi firme

afectate, dar era mai important sa stim ca aceste stocuri sunt suficiente pentru hrana populatiei în urmatoarele

luni", a spus Oros la Digi 24.

Potrivit demnitarului, pe noua lista a produselor ce nu vor mai putea fi exportate pe durata starii de urgenta s-ar

putea regasi zaharul si uleiul.

"Noi, de la început, am încercat sa monitorizam atât preturile, cât si stocurile si ne-am bazat pe buna credinta a

celor care ne raportau aceste cifre. În momentul în care a aparut Ordonanta, sigur ca cifrele un pic s-au schimbat,

pentru ca a fost si interesul celor care raportau ca acestea sa fie cât mai corecte. De aceea, vom reevalua tot ceea ce

se întâmpla si, în functie de rezultatul evaluarii, împreuna cu ceilalti colegii ministri din Guvern, o sa luam decizia

ca, în noua Ordonanta militara, sa facem unele retusuri. Ma refer aici, în primul rând, la produsele procesate, la

produsele de panificatie, cele care sunt procesate. Ne intereseaza cel mai mult cerealele, sa ramâna, la fel uleiul,

zaharul, deci produsele de baza", a afirmat Adrian Oros.

Acesta a mentionat ca, prin Ordonantele militare, în fiecare saptamâna, lucrurile pot fi ajustate, "pentru ca aici este

vorba despre un subiect foarte delicat, si anume securitatea alimentara a populatiei si nu ne permitem sa gresim".
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